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ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL DE GOVERN DEL 

CONSORCI DE FORMACIÓ PROFESSIONAL D’AUTOMOCIÓ  

Identificació  

Núm. 1/2018 

Caràcter : ordinari  

Data : 21 de novembre de 2018 

Horari : 10:10 a 12:45 hores   

Lloc : Centre de Formació Professional d’Automoció , Gran Vial SEAT, c/ Manuel  Gallardo,  s/n , 

08760 Martorell 

 

Assistents : 

En representació de l’Administració de la Generalitat :  

Sr. Fabian Mohedano i Morales, President del Consell de Govern (Departament 

d’Ensenyament)  

Sra. Marta Felip i Torres, Secretaria General (Departament d’Empresa i Coneixement), per 

delegació del Sr. Joaquim Ferrer i Tamayo 

Sr. Pau Villòria i Sistach , viceconseller per al Desplegament de l'Autogovern (Departament de 

Presidència)  

Sr. Josep Ginesta i Vicente, Secretari General  (Departament de Treball, Afers Socials i 

Famílies) 

Sra. Mercè Garau i Blanes, directora del Servei Públic d’Ocupació de Catalunya (Departament 

de Treball, Afers Socials i Famílies) 

Sra. Maria Matilde Villarroya Martínez, Directora General d’Indústria (Departament 

d’Empresa i Coneixement) 

Sr. Joan Lluis Espinós Espinós, Director General de Formació Professional Inicial i 

Ensenyaments de Règim Especial (Departament d’Ensenyament) 
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En representació de l’Ajuntament de Martorell :  

Sr. Xavier Fonollosa Comas, Alcalde de l’Ajuntament de Martorell 

En representació del Clúster de la Indústria de l’Automoció de Catalunya : 

Sr. Josep Maria Vall Máñez, President del Clúster de la Indústria de l’Automoció de Catalunya  

Sr. Juan Ramón Rodríguez González, President de la comissió logística del Clúster de la 

Indústria de l’Automoció de Catalunya. 

Sr. Toni García Coma, Tresorer del Clúster de la Indústria de l’Automoció de Catalunya. 

(Director General de DOGA SA)   

Sr. Lluís Cano Guardia, membre de la Junta directiva del Clúster de la Indústria de l’Automoció 

de Catalunya (Director de Recursos Humans Grupo Ficosa) 

Sr. German Pérez Felices, Manager de gestió de talent i responsable de formació, per 

delegació de la Sra. Gemma Fernández-Nespral com a membre de la junta directiva del CIAC 

(NISSAN MOTOR IBÉRICA, SA) 

Assistents amb veu i sense vot : 

Sra. M. Teresa Casanovas i Archs, Directora Gerent del Consorci de Formació Professional 

d’Automoció. 

Sr. Robert Ramos Sempere, Secretari del Consorci de Formació Professional d’Automoció. 

 

Ordre del dia :  

1. Aprovació de l’acta anterior. 

2. Presentació del senyor Robert Ramos com a secretari executiu del 

Consorci.  

3. Proposta de modificació d’estatuts. 

4. Presentació del tancament de comptes definitiu 2016. 

5. Presentació del tancament de comptes definitiu 2017. 

6. Presentació del projecte de pressupost per a l’any 2019. 



 

 

 

 

 

3 

 

7. Informació sobre el conveni signat entre el Consorci i SEAT, SA per a la 

donació de 10 vehicles com a material didàctic per a cursos de formació. 

8. Presentació dels projectes en els que col·labora el Consorci. 

9. Informació sobre l’estudi dels perfils professionals que ha encarregat el 

Consorci sobre les necessitats formatives del sector de l’automoció 

entorn a la indústria 4.0 

10. Informació sobre l’activitat ordinària que està duent a terme el Consorci 

en l’àmbit de les seves competències. 

11. Creació del Consell Social del Consorci. 

12. Precs i preguntes 

 

Desenvolupament de la reunió :  

 

S’obre la reunió  del Consell de Govern del Consorci de Formació Professional 

d’Automoció a les 10:10 hores amb la benvinguda i del president del Consorci, 

Sr. Mohedano. Indica que en l’ordre del dia hi hauran punts ordinaris i 

extraordinaris així com que s’han produït dues delegacions d’assistència a la 

reunió: la del senyor Joaquim Tamayo, Secretari d’Empresa i Competitivitat, 

que ha delegat en la Secretaria General del Departament d’Empresa i 

Coneixement, senyora Marta Felip, i la de la senyora Gemma Fernández-

Nespral de NISSAN que ha delegat en el senyor German Pérez. Demana 

aleshores que s’iniciï una ronda de presentacions per part dels membres del 

Consell de Govern. 

Un cop feta la ronda de presentacions, el Sr. Fonollosa, com Alcalde de 

Martorell dóna la benvinguda a tots el membres al municipi, fen constar que 

Martorell és la capital de l’automoció del país, esta la principal fàbrica de 

fabricant de cotxes del món i també la seva indústria auxiliar. Per aquest motiu 

tenia to el sentit que l’Ajuntament de Martorell posés a disposició aquests 

terrenys per a construir aquest centre, que pretenia ser la universitat del món 

de l’automoció i un centre d’excel·lència per a que es formi personal qualificat 

per al sector, exposa també les dificultats que li han fet arribar les empreses del 

sector per trobar per personal qualificat. 



 

 

 

 

 

4 

 

Pren la paraula el Sr. Ginesta per a presentar al president del Consorci. 

Comenta que el senyor Mohedano, a més de president d’aquest organisme és 

president del Consell Català de la Formació Professional i que està pilotant, 

amb els departaments que tenen competències en la matèria i amb els agents 

socials el desplegament de la Llei de Formació i Qualificació Professional i 

també la part de la vessant de formació professional de la Llei del Servei Públic 

d’Ocupació de Catalunya. Per aquest motiu té tot el sentit que hagi estat 

nomenat president del Consorci de Formació Professional d’Automoció amb 

una visió estratègica del que ha de ser, no tan sols el futur de l’automoció, sinó 

de la formació professional al nostre país. 

1. Es passa al primer punt de l’ordre del dia, el Sr. Mohedano, comenta que ens 

els últims mesos ha assistit a òrgans en els quals s’han aprovat actes de fa varis 

anys, especialment en el Consejo General de Formación Profesional, el que 

demostra que el retard no és  un tema només d’aquest organisme i que en 

general el tema de la formació professional s’està reactivant. 

Intervé el Sr. Fonollosa lamentant però, que no s’hagin fet les reunions 

preceptives.  

El Sr. Villoria i el Sr. Ginesta responen que cal tenir present que durant set 

mesos l’aplicació de l’article 155 ha paralitzat la Generalitat i s’han tingut que 

rendir moltes comptes al govern de l’estat espanyol. 

Tanmateix, el President, creu que s’ha d’assumir que malgrat tot no ha estat la 

situació més òptima per al desplegament del centre. 

Finalment s’aprova per unanimitat l’Acta 1/2017 de la sessió ordinària del 

Consell de Govern del 7 d’abril de 2017. 

2. Es passa al segon punt de l’ordre del dia. La Sr. Casanovas informa que des de 

la creació del Consorci, l’any 2015 ja estava previst que els recursos humans de 

l’organisme estiguessin formats per la direcció, una secretaria executiva i una 

persona tècnica encarregada del temes econòmics. Des de l’inici tots els 

pressuposts del Consorci, 2016 i 2017, ja han inclòs la depesa de personal 

d’aquests llocs de treball i han estat aprovats pel consell de govern. En el 

disseny de la plaça de la secretaria es va pensar en una figura, que per una part 
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realitzes les tasques de secretaria dels òrgans del Consorci i per altra fos la 

persona que sota les ordres de la direcció coordinés el desenvolupament de les 

funcions i activitats del consorci. Per qüestions sobrevingudes no va ser fins el 

mes de març de 2017 que les dues places van ser aprovades per la comissió de 

retribucions i finalment el mes de maig va ser convocada a ATRI, pel DEMC, la 

plaça de la secretaria executiva per a ser coberta. En aquesta convocatòria la 

plaça va quedar deserta. 

El mes de març de 2018, atesa la necessitat inajornable de que el Consorci 

complís amb totes les obligacions que tenen les entitats del sector públic de la 

Generalitat de Catalunya, es va tornar a convocar la plaça de secretari executiu. 

El procés de selecció es va realitzar amb la col·laboració de la direcció de 

serveis del Departament d’Empresa i Coneixement.  La persona seleccionada ha 

estat ser el senyor Robert Ramos Sempere, que es va incorporar el dia 1 de 

maig, i que ha prestat els seus serveis com a treballador públic, de l’1 de gener 

de l’any 2003 fins al 13 d’octubre de 2004 al CTESC, i del 14 d’octubre de l’any 

2004 fins al 30 d’abril de 2018, al Consorci per a la Formació Contínua de 

Catalunya. Posa a la consideració del Consell de Govern el seu nomenament 

com a secretari de l’òrgan. 

La Sra. Felip demana que a més de la presentació formal s’ha de fer constar 

que es sotmet al Consell de Govern la proposta de nomenar el Sr. Ramos 

secretari d’aquest consell, segons determina l’article 10, apartat k i segons les 

funcions de l’article 19.2 dels estatuts del Consorci. Apunta que s’hauria 

d’haver inclòs el CV del Sr. Ramos en la documentació. 

Per aquest motiu el President modifica formalment el segon punt de l’ordre del 

dia en que, després de la presentació del Sr. Ramos com a secretari executiu, 

s’incorpora en aquest punt, la proposta del seu nomenament com a secretari 

del Consell de Govern.  

El Consell de Govern accepta realitza el nomenament formal del Sr. Ramos com 

a secretari i aquest s’incorpora a la reunió. 

3. Es passa al tercer punt de l’ordre del dia. El President informa que potser 

l’enviament dels estatuts a última hora del dia anterior als membres del Consell 

de Govern, es disculpa i comenta que la modificació dels estatuts ha estat 
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seguint criteris estrictament jurídics. Agraeix l’esforç dels quatre departaments 

implicats per posar-se d’acord i comenta que el Sr. Ginesta i la Sra. Felip faran 

una explicació sobre la modificació d’aquests estatuts. 

El Sr. Ginesta comença donant la raó al Sr. Fonollosa que la història d’aquest 

centre ha estat plena d’entrebancs des de el seu inici l’any 2008. Comenta que 

el sistema que s’ha trobat per gestionar el centre és el d’una gestió mitjançant 

concessió del Servei Públic per a un gestió d’un centre integrat en el que es 

pugui realitzar formació dels diferents subsistemes de formació professional. 

En aquest sentit es vol fer una aposta de futur. 

La gestió serà a través d’un sol operador que tindrà autonomia de gestió, tot i 

que la licitació estarà condicionada al destí del centre, als continguts que s’han 

donar específicament al voltant del clúster de l’automoció i també als 

condicionants que han de tenir una adjudicació d’aquest tipus i per tant les 

empreses que hi vulguin participar tindran molt marcat l’objectiu final d’aquest 

centre i qui realitzarà aquest contracte serà el Servei Públic d’Ocupació de 

Catalunya (SOC) qui és l’organisme que té la titularitat patrimonial d’aquest 

centre i també de les polítiques que s’han d’implementar, compartides amb el 

Departament d’Ensenyament. Serà per tant una licitació acotada però que ha 

de donar resposta les necessitats sectorials i també territorials de les empreses 

d’automoció del país que en aquest moment estan en un procés de 

transformació important. 

Com el responsable de la contractació del centre serà el SOC, això implica un 

canvi en les funcions del Consorci, que en un principi participava en la 

supervisió del contracte, i per tant una modificació dels seus estatuts, atès que 

el control del contracte serà també del SOC. 

Aquesta modificació d’estatuts passa per situar al Consorci en un pla més 

estratègic per poder saber que passa en el sector i tenir després marcades 

directrius de la formació que s’haurà d’impartir. 

Aquesta orientació està pensada també seguint la Llei de Formació i 

Qualificació Professional que ha de crear consells sectorials i el Consorci no 

deixa de ser l’embrió d’un aquests consells sectorials, en aquest cas el 
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d’automoció; que han de recollir les necessitats sectorials i traslladar-les en la 

formació que s’haurà de realitzar pel futur del país. 

La modificació d’estatuts que es presenten intenten diferenciar les 

competències del Consorci en relació a les competències del SOC per poder 

realitzar la licitació i el control del contracte. Aquesta licitació es començarà a 

obrir en els propers dies i en les que s’ha recollit la proposta que el clúster va 

realitzar l’any 2017, per a que sigui un sol licitador el que dugui la gestió del 

centre i realitzi tota la formació. 

Finalment conclou la seva exposició comentant que el retard que s’ha produït 

amb el 155, s’hi ha de sumar les diferències entre els dos ministeris que es van 

produir en aquell moment i es va decidir esperar fins tornar a tenir el control 

del govern per part de la Generalitat 

La Sra. Felip situa la seva intervenció en la contextualització del moment actual 

donat que s’ha incorporat en el càrrec en aquesta legislatura. Des del mes de 

juliol, se li exposa l’existència d’aquest centre, del Consorci com a òrgan de 

governança i l’interès de la consellera Chacón en que aquest tema es reactivi de 

manera immediata. Aquesta demanda li és reiterada també pel Clúster de la 

Indústria de l’Automoció de Catalunya (CIAC) i per part de l’Alcalde de 

Martorell que volen aquest centre en ple funcionament. 

Explica que s’ha arribat fins el moment actual a partir de la reunió del 3 

d’octubre en la que estan presents les quatre conselleries que formen part 

d’aquest Consorci, els representants del ClAC i el senyor Fonollosa. En aquesta 

reunió s’arriben a uns acords que han de permetre donar el tret de sortida 

d’una nova etapa que ha de portar a aconseguir l’èxit d’aquest tema. 

Per aquest motiu entén que la preocupació dels membres que no son de 

l’administració, per aquesta modificació d’estatuts, que es van tancar el mateix 

dilluns i que es van trametre el dia anterior per la tarda. Caldrà explicar molt bé 

els continguts d’aquests estatuts i comprovar si respecten els punts acordats en 

la reunió del 3 d’octubre. 

Pel que fa als punts acordats creu que la proposta compleix el manteniment de 

la composició del Consorci, que l’adscripció s’adscrigui al departament en 
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matèria d’indústria pel seu valor estratègic. Segons els estatuts vigents 

actualment, el conseller en matèria d’ocupació ha designat ja el president. El 

Consorci tindrà funcions estratègiques, de planificació i d’avaluació i el SOC el 

control del contracte. S’ha emmarcat també en aquests estatuts la Llei de 

Formació i Qualificació Professional que haurà de marcar els consells sectorials. 

També es manté la figura d’un únic licitador.  

Tanmateix el que creu que és clau per a poder desencallar el tema és que tots 

els membres del Consorci coneguin amb la suficient antelació el plec de la 

licitació que s’està treballant per part del Departament de Treball, Afers Socials 

i Famílies (DTSF), i si el que s’exigirà al contractista s’ajusta als interessos 

d’aquest Consorci i dels seus membres. 

El President agraeix les dues explicacions dels secretaris generals. 

El Sr. Fonollosa, agraeix les dues explicacions però comenta que continua 

notant diferències com en els darrers anys. Mentre el Sr. Ginesta explica la visió 

estratègica del SOC, la Sra. Felip comenta que el Consorci s’adscriu al 

Departament d’Empresa i Coneixement (DEMC). Creu que aquesta situació ha 

estat la que no ha deixat avançar en el tema, tot i la dificultat de l’article 155 i 

que així difícilment es podrà solucionar el tema. 

La idea primigènia d’aquest centre era la d’un centre al servei de les empreses 

per tal que es formessin operaris qualificats segons els requeriments de les 

pròpies empreses; especialment en una indústria que és cabdal per a 

l’economia catalana. Aquesta idea va fer que en un moment en que el govern 

del país no disposava de recursos per a fer inversions en infraestructures, 

apostés per la construcció d’aquest centre. Per ajudar a la seva construcció, es 

va demanar una subvenció al Ministeri de Treball i la condició va ser que el 

centre s’adscrivís a l’àmbit d’ocupació. Tanmateix aquest centre està pensat per 

una altra funció i no ha de respondre a la visió del SOC.  

Comparteix amb la Sra. Felip que el Consorci estigui adscrit al DEMC i per 

aquest motiu és el sector el que ha de decidir sobre el centre. Considera que el 

tema s’ha anat encallant progressivament. A partir dels plecs de condicions de 

l’any 2015, que tenien el vist i plau del CIAC, l’any 2017 es redacten uns plecs 
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de licitació diferents en els quals es contemplava una gestió parcial del centre 

per part del possible licitador. 

Finalment, propiciat pel CIAC i pel propi alcalde de Martorell, es convoca la 

reunió del 3 d’octubre en la que es van arribar a uns acords per part de tots els 

membres, inclosos els departaments que formen part del Consorci, el CIAC i 

l’Ajuntament de Martorell. L’alcalde fa lectura literal de l’acta de la reunió del 3 

d’octubre.  

Un dels temes que es va manifestar a la reunió va ser la importància d’accelerar 

la tramitació de l’expedient de contractació per a que es pogués iniciar amb la 

màxima brevetat possible i incloure la programació 2019-2020. 

Comenta que si la modificació estatutària que es proposa en la reunió és per fer 

complir els acords de la reunió del 3 d’octubre no hi veu problema; però creu 

que no es la millora manera de presentar aquesta modificació, enviant-la la 

tarda anterior al dia de la reunió. Es rep sense control de canvis i per tant no es 

poden valorar els canvis proposats. Pensa també que la modificació estatutària 

hauria d’adscriure algunes de les facultats que té el SOC en relació al centre 

s’haurien d’adscriure al DEMC i que sigui el Consorci el que les realitzi, 

evidentment com òrgan supervisor. 

Es reitera en que la situació no avança i que en el document de la cessió dels 

terrenys per a la construcció el centre hi figuraven uns terminis que ja han 

vençut. El mateix document assenyala que si en aquesta terminis no es 

compleixen els acords, la cessió es pot revertir. Resulta evident que aquesta no 

és la seva voluntat per això demana que es resolgui el tema però si no s’avança, 

deixarà el projecte, revertirà la cessió dels terrenys en el proper ple d’aquest 

any  i haurà d’explicar per que ho fa. 

Conclou que en la reunió del 3 d’octubre varen quedar clares les posicions i els 

mecanismes per resoldre el tema. Pel que fa als estatuts demana que si s’han 

de votar es necessària una explicació sobre la modificació. 

El Sr. Vall manifesta el seu acord amb la intervenció del Sr, Fonollosa, 

especialment pel que fa al sentit de la creació del centre. Pensa que actualment 

hi ha intenció de poder desencallar el tema, però creu que no s’ha de perdre de 
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vista que precisament el CIAC es va crear per a bolcar totes les inquietuds i 

necessitats del sector en aquest centre. 

En aquestes últimes setmanes ha mantingut reunions amb diferents membres 

del Consorci i els estatuts que li van fer arribar son diferents als que es 

presenten avui. En aquest sentit manifesta que si els canvis que es proposen en 

aquesta versió d’estatuts que s’estan debatent, únicament afecten a que el SOC 

és el propietari de l’edifici i per un tema legal cal fer una modificació per a dur a 

terme la licitació, no s’oposa a la seva aprovació. Tanmateix no s’ha d’oblidar 

que és el Consorci el que ha de planificar, avaluar, estratègicament ha de 

decidir la formació d’aquest centre i ha d’avaluar les necessitats de la indústria 

de l’automoció per a portar-les en aquest centre. 

Pensa també que al possible gestor si li han de posar condicions fàcils ja que 

sinó no s’hi trobaran licitadors. Pensa que tota aquestes diferents funcions per 

part dels diferents organismes dificultant aquest tema.  

Considera que el gestor ha de reportar només al Consorci. La funció del SOC ha 

de ser exclusivament encarregar-se de la part administrativa. Si el Consorci 

perd la seva essència, si d’aquí al mes de desembre no es veuen avenços per 

resoldre el tema, el CIAC es manifesta igual que l’alcalde de Martorell, sortiran 

del projecte i explicaran als seus socis el perquè i cercaran solucions 

alternatives. 

El President manifesta que un cop exposada la situació per totes les parts i 

entenen la situació de desconfiança que existeix cal trobar una sortida al 

problema. Considera que l’explicació dels dos secretaris generals es suficient 

per que s’entengui que la proposta respon a temes jurídics i que es mantenen 

les funcions del Consorci. Creu que no hi ha cap element a amagar. El Consorci 

és un espai de concertació per establir les estratègies, fer el seguiment i 

avaluar. 

Malgrat els passats desacords, considera que actualment s’ha arribat a una 

situació d’acord entre els departaments. Considera que independentment que 

una funció la faci un o altre departament, la Generalitat visualitza el tema com 

una única responsabilitat.  
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Manifesta que s’està fent la licitació per part del SOC i que es donaran totes les 

explicacions possibles per part de la Sra. Garau i que es resoldran tots els 

dubtes possibles. Considera que el debat real es com serà l’estratègia del sector 

de l’automoció durant els propers anys i que en el proper curs el centre estarà 

ja en funcionament. 

Proposa que es doni confiança a la proposta, si cal es debati punt per punt per a 

que es pugui tirar endavant. 

El Sr. Fonollosa manifesta que ignora quins són els canvis proposats ja que no 

s’han explicat. També vol saber si es compleixen els acords del 3 d’octubre en 

relació a la licitació de l’any 2015. 

El Sr. Ginesta indica que, tot i que no coneix a fons els plecs del 2015, el que es 

recull en aquells plecs no s’ajusta al model que s’ha explicat avui. Es tracta de 

dos models diferents. 

El Sr. Fonollosa insisteix en que en la reunió del 3 d’octubre, tots els membres 

presents van estar d’acord en recuperar els plecs de l’any 2015 per a dur a 

terme la licitació ja que representen millor les necessitats del sector. 

El Sr. Ginesta manifesta que, tot i que l’estratègia que reflecteix l’acta del 3 

d’octubre no era plenament compatida pel seu departament, l’estratègia de 

Govern que avui es presenta mitjançant la modificació d’estatuts es diferent. 

El Sr. Garcia, s’excusa per abandonar la reunió, manifestant que la situació 

continua encara encallada i delega el seu vot en el Sr. Vall. 

La Sra. Felip manifesta que no creu que la posició del Govern sigui diferent i 

creu que el problema no són els estatuts, per tant demana que s’aprovin. El 

tema és per que es modifiquen els estatuts i que el DTSF ha de implementar el 

seu compromís en relació als plecs de la licitació. 

El Sr. Ginesta considera que els plecs del 2015 situen la gestió del centre en el 

Consorci. 

Intervé la Sra. Casanovas per fer un aclariment. Creu que les diferències entre 

els plecs de l’any 2015 i els del 2017 no tenen diferències tan grans i que seria 
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interessant fer la comparativa entre els dos documents. En tot cas entén que al 

que es refereix el Sr. Ginesta és que en els plecs del 2015 havia un punt en el 

que el SOC podia encarregar el control del contracte al Consorci. En tot cas era 

potestatiu i li sembla lògic que aquest encàrrec no se li faci al Consorci.  

El Sr. Ginesta comenta que aquest és, precisament, un dels punts que s’han 

modificat en els estatuts., atès que en els plecs del 2015 es contempla aquesta 

funció de gestió del Consorci i és en aquí és on es troba l’entrebanc jurídic i que 

complica l’escenari. La modificació d’estatuts situa les funcions de gestió en el 

SOC, que és qui ha de fer la licitació, i li dona al Consorci altres funcions.  

El Sr. Villoria explica que ell té poc marge de maniobra al escoltar l’exposició 

del Sr. Ginesta atès que la Consellera Artadi ha assumit plenament els acords 

presos en la reunió del 3 d’octubre. 

El Sr. Vall manifesta que el CIAC no es podrà pronunciar en aquesta reunió 

sobre la modificació d’estatuts, hauran de comprovar que el canvi està referit 

exclusivament a les responsabilitats patrimonials del SOC en relació al centre i 

que les funcions del Consorci quedin intactes. 

El Sr. Ginesta comenta que l’escenari ideal hagués estat que fos el Consorci el 

responsable patrimonial del centre, però com això no ha estat possible hi ha 

funcions dels estatuts que no son viables en la situació actual. 

El President manifesta que el tema del canvi en les competències de gestió ja 

s’havia comentat. 

La Sra. Felip demana que s’entri en explicar les modificacions que es proposen 

en els articles 6 i 7 que són els que fan referència a les funcions del Consorci. 

El Sr. Fonollosa es reitera que el problema no són els estatuts sinó els plecs de 

licitació, no els coneixen i que entén que el SOC ha de consultar al Consorci per 

a la seva elaboració. 

El President comenta que el SOC elaborarà el plec i que després ell garanteix 

que els compartirà amb tots els membres del Consorci i recollirà les seves 

aportacions. 
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El Sr. Fonollosa reitera que en la reunió del 3 d’octubre es va acordar que els 

plecs de l’any 2015 eren els que més s’ajustaven a les necessitats del sector i 

que en tot cas serien revisats pel CIAC. 

El Sr. Ginesta manifesta que actualment hi ha un acord de la Generalitat de 

Catalunya en relació a un model de futur, i aquest no és el model anterior, ja 

que aquest no es viable. Intentar desencallar el tema passa per no focalitzar la 

gestió del contracte en el Consorci i situar-la en el SOC. Com a model, el 

Consorci passa a un pla més estratègic per definir les necessitats i el SOC té u 

paper més operatiu, de gestió. Evidentment que en la licitació s’escoltarà el que 

digui el sector i respondrà a les seves necessitats.  

La Sra. Casanovas intervé per clarificar alguns punts sobre els que s’està 

debatent. L’esperit de la licitació del 2015 no és que el Consorci exercici el 

control del contracte, que ja s’ha comentat que és potestatiu o gestionés el 

centre sinó la relació que tindrien Consorci i concessionari. Em aquest sentit 

interpreta que el que s’està posant sobre la taula és com s’articula aquesta 

relació per que sinó l’estratègia difícilment funcionarà. Es reitera en la 

necessitat de fer la comparativa dels plecs del 2015 i del 2017. Afegeix que 

entén que la interpel·lació del Sr. Vall i del Sr. Fonollosa es saber quin rol tindrà 

el Consorci en aquesta modificació d’estatuts i com es relacionarà amb el 

licitador. 

Per a la Sra. Felip no es qüestiona que el SOC faci la licitació i també la direcció 

del contracte, en aquest punt tothom està d’acord. La qüestió és quin paper li 

queda al Consorci; això és el que s’ha intentat definir en els articles 6 i 7. Fa una 

lectura d’algunes de les funcions que es recullen en aquests articles. Creu que 

el que es recull són funcions que es compleixen, però creu que el que demanen 

l’Alcalde de Martorell i els membres del CIAC és que totes aquestes funcions les 

conegui també l’adjudicatari i es puguin reflectir en els plecs; ja que a 

l’adjudicatari l’únic que el vincula és la licitació, no els estatuts, per això és clau 

que quedin recollits. 

El Sr. Ginesta comenta que si el seu departament valida i aprova la modificació 

d’estatuts mitjançant un acord de govern, evidentment no incomplirà aquestes 

acords. Està clar que cap ens del DTSF farà coses diferents al que així aprovat el 
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departament ni que així acordat el Govern de la Generalitat i que queda recollit 

en actes jurídics vinculants. 

La Sra. Felip es reitera que malgrat està d’acord amb el Sr. Ginesta, cal recollir-

ho per evitar noves desconfiances. 

El Sr. Vall i el Sr. Cano posen un exemple gràfic comparant una empresa amb la 

situació del Consorci i el SOC. Seguint l’exemple gràfic i tenint en compte que 

actualment el SOC té la responsabilitat del centre, d’alguna manera és el 

propietari d’un immoble que decideix llogar i per tant posar unes condicions i 

surt el gestor de l’empresa. A partir d’aquí el gestor ha de reportar i per tant 

reporta al SOC. El Consorci, que té diversos interlocutors, inclòs també el SOC, 

per a que es faci la formació que més necessiten les empreses haurà de 

reportar al SOC en lloc de fer-ho directament amb el concessionari. Aquesta 

interlocució hauria de ser directa entre el Consorci i qui gestioni el centre. 

La Sra. Garau reitera que la inversió d’aquest centre prové tant de fons de la 

Generalitat com de fons del Servei Públic d’Ocupació Estatal (SEPE) i aquesta 

inversió obliga al SOC a que en aquest centre es faci formació per a l’ocupació 

subvencionada per fons públics. Això condiciona l’activitat del centre i per 

aquest motiu el SOC, com a servei públic té l’obligació de que el licitador 

compleixi aquestes obligacions. Per tant en relació a la licitació el SOC té una 

doble vessant, com a propietari i com a gestor públic.  

Els plecs que s’estan fent no són ni els del 2017 ni els del 2015, són uns nous 

plecs que recullen aportacions que el propi CIAC va fer, com que es liciti tot al 

centre a un sol gestor. També aquests nous plecs recullen les modificacions 

jurídiques que es van fer en relació a que hagués un sol responsable 

patrimonial. Pensa que en aquest tema no s’està tractant correctament al SOC. 

La responsabilitat del SOC en la gestió de les polítiques d’ocupació en aquest 

país té un pes molt important i el seu un índex d’inserció de les persones en 

recerca de feina és d’un 63%.  

Pel que fa als nous plecs respectaran els estatuts del Consorci i escoltarà totes 

les propostes del Consorci per a la planificació de la formació, però també el 

SOC haurà de tenir un paper important ja que qui aprovarà l’oferta formativa 

cada any del contracte serà el SOC. La formació inclourà la Formació Inicial, la 
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Formació pe a l’Ocupació, la formació del sector, i tota aquesta planificació 

s’haurà fet escoltant al sector, ja que el Consorci serà una ajuda per al centre.  

Per altra banda el SOC aprovarà i farà el seguiment del contracte.  

En quant es tingui és avançada la confecció dels plecs, aquests es compartiran 

mitjançant la via legal que hi ha a disposició, que és la consulta prèvia i 

s’escoltaran els suggeriments que es facin i es tiraran endavant els plecs amb 

un calendari en el que es puguin publicar el mes de desembre els plecs i entre 

el mes d’abril i el mes de juny es pugui signar el contracte. 

El President demana a la directora del SOC si es possible que en els propers 15 

dies es convoqui una reunió de treball amb els membres del CIAC per a que es 

puguin resoldre els dubtes entorn de la licitació. Pregunta si jurídicament es 

possible.  

El Sr. Cano manifesta que pel que ha sentit a la directora, el SOC està per sobre 

del Consorci en aquest tema. El SOC licita i té relació directa amb el gestor, per 

tant no veu la relació del Consorci amb el licitador. També es pregunta per que 

es necessari fer formació per a l’ocupació en aquest centre, quan originalment 

no estava pensat per això. 

El Sr. Villoria considera que el centre es prou gran per fer-hi tot tipus de 

formació. En tot cas creu que cal deixar algunes postures clares. En primer lloc 

la representació de la Generalitat estaria d’acord en aprovar els estatuts tal i 

com estan redactats. En segon lloc, i en relació als acords de la reunió del 3 

d’octubre pel que fa a la recuperació dels plecs del 2015, es pot interpretar que 

aquesta recuperació fa referència a l’esperit d’aquests plecs. El DTSF haurà de 

redactar aquests plecs amb l’esperit dels del 2015 i aquests hauran de tenir la 

conformitat del Consorci. Demana també que es puguin posar dates als 

diferents temes. 

El Sr. Rodríguez i el Sr. Fonollosa indiquen que l’any 2015 els van revisar i que 

no entenen quin és el problema en aquest moment. 

En resposta a la revisió dels plecs per part del CIAC, el senyor Ginesta indica que 

jurídicament els participants en la redacció dels plecs no pot participar després 

en el procés de licitació. 
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El Sr. Vall indica que el CIAC no es presentarà a la licitació. 

El President demana al SOC que faci la consulta jurídica sobre el tema. Així 

mateix demana que s’aprovin els estatuts i que després el CIAC i l’Ajuntament, 

en el termini d’una setmana s’acabin de pronunciar. Cal ser operatius i tirar 

endavant; de la mateixa manera pren el compromís que en un termini curt el 

CIAC i l’Ajuntament puguin veure els plecs de licitació. Pel que fa relació a 

l’organigrama pensa que qui té el coneixement és el Consorci i que per tant la 

relació entre el gestor i el SOC no es problemàtica mentre que el sector tingui 

l’espai per a poder dir que és el que s’ha de fer. 

El Sr. Ginesta considera que als departaments no situen jerarquies en el 

desplegament de la formació professional a Catalunya sinó cercles concèntrics 

al voltant del subjecte. En aquest sentit recorda que el model del Consorci 

s’haurà d’extrapolar com a model dels consells sectorials en els que tant les 

empreses com el DEMC tindran un paper vital alhora de decidir la formació. 

Això és important per a que les polítiques públiques siguin útils a la realitat de 

les necessitats de les empreses. També en la llei del SOC estaran els consells 

territorials que s’hauran de coordinar amb els sectorials. El Consorci en aquest 

sentit s’ha de dedicar a definir aquestes necessitats per a que després el SOC 

pugui traslladar-ho a qui està executant el contracte. 

La Sra. Villarroya s’excusa per haver de deixar la reunió i delega el seu vot en la 

Sra. Felip. 

El Sr. Rodríguez es reitera en que el sector vol que el Consorci, en el qual també 

hi és el SOC sigui l’interlocutor directe amb el licitador en relació a la 

planificació de la formació. 

El President creu que no hi ha pràcticament diferències entre el que diu 

l’administració i el que expressa el sector. 

El Sr. Fonollosa creu que les diferències de model hi son presents ja que no es 

veu clar el paper del Consorci en aquest nou model que es planteja, ja que 

sembla que és el SOC qui pren les decisions, entre d’altres la de realitzar 

Formació per a l’Ocupació. Reitera que l’adscripció del centre al SOC és per raó 
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de les subvencions rebudes per part del Ministeri, ja que el centre podria estar 

adscrit al DEMC o al DENS. Però no per això ha de decidir la formació del sector. 

El Sr. Ginesta diu que el SOC licitarà i controlarà el contracte però que 

evidentment haurà d’escoltar al sector. 

La Sra. Garau manifesta que la Formació Professional per a l’ocupació és una 

formació professionalitzadora, té equivalències amb la Formació Professional 

Inicial a través de les unitats de competències que conformen les qualificacions 

professionals. Aquest any han passat pel centre 483 alumnes que han certificat 

competències, 2190 alumnes de formació contínua d’oferta i 1.144 participants 

en cursos propis d’empreses. Tot i la paràlisi del centre, el SOC ha contribuït 

molt a l’activitat que ha tingut. S’ha professionalitat a persones que han acabat 

treballant en la indústria. També cal tenir present que la formació professional 

per a l’ocupació que es faria en el centre seria de mínims  pactada amb el 

Consorci. 

El Sr. Ginesta fa l’aclariment que el pes de cada tipus de formació ve 

condicionada per les característiques del sector. En aquest sector potser té més 

pes la formació inicial i la formació per a l’ocupació serà més residual, tot i així 

s’haurà de fer per les aportacions públiques del Ministeri; tanmateix cal veure 

això com una oportunitat de desenvolupar un centre integral. 

El Sr. Vall pensa que cal veure si els estatuts reflecteixen tot el que s’està 

debatent en la reunió. Demana si es pot disposar d’una setmana per valorar el 

text, disposant d’una versió amb control de canvis. Així mateix es demana 

disposar dels plecs de licitació per poder acabar de tancar el tema. 

El Sr. Villòria s’excusa per absentar-se de la reunió i delega el vot en la Sra. 

Felip. 

La Sra. Felip demana que es celebri una reunió extraordinària en el termini 

d’una setmana per a que es puguin valorar els canvis proposats. 

El Sr. Fonollosa coincideix amb la necessitat de disposar d’aquest termini per a 

valorar els canvis en els estatuts i també que el CIAC disposi dels plecs de 

licitació per a que puguin determinar que el licitador realitzi la formació que 
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necessiten. Per això en el model inicial el sector tenia un paper predominant en 

la formació dels seus futurs operaris. En aquest sentit hi ha experiments d’èxit. 

El Sr. Espinós, creu que la intervenció del SOC és una oportunitat i no un 

problema com pensa que es veu per part del sector. En quest moment és qui 

permet que la licitació pugui tirar endavant ja que és el que té les funcions per 

fer la gestió del contracte. Els canvis plantejats estan en relació en aquest tema. 

Pel que fa a l’organigrama, el Consorci té una funció molt important ja que 

intervé en la planificació, en la supervisió i en l’avaluació, per tant és el 

regulador de tot el procés. El seguiment del contracte és simplement 

instrumental, no cal fer un problema de que el SOC pugui fer aquesta tasca ja 

que el Consorci serà qui finalment dirà si la feina del gestor és l’adequada o no. 

Creu que simplement calen uns dies per acabar de llegir i interpretar però no 

veu cap problema més. 

Per finalitzar el debat sobre aquest punt de l’ordre del dia, el President proposa 

els següents ACORDS: 

1) Realitzar una nova reunió el proper dia 28 a les 9h. Prèviament el secretari 

enviarà la proposta d’estatuts amb control de canvis en relació als actuals. 

2) Durant aquesta setmana el CIAC es pugui reunir amb la directora del SOC 

per parlar sobre els plecs de licitació de tal manera que en la propera reunió 

no quedin dubtes sobre aquest tema. 

3) També es farà una reunió entre el SOC i la resta de departaments sobre els 

plecs de licitació. 

 

4. Es passa a tractar els punts 4 i 5 de l’ordre del dia. La Sra. Casanovas comenta 

que degut a la recent creació del Consorci i a la manca de recursos humans, la 

Intervenció General l’havia exonerat de presentar el tancament de comptes, 

fins que va posar com a data límit l’any 2018 per a presentar el tancament dels 

exercicis 2016 i 2017. El consell de govern celebrat el 7 d’abril de 2017 va 

aprovar el tancament econòmic de l’exercici 2016 però formalment no es varen 

aprovat els comptes anuals de l’exercici i la corresponent liquidació del 

pressupost, atès que des de les hores no s’ha celebrat cap altra reunió del 

consell de govern. 
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Per aquest motiu es va realitzar una aprovació extraordinària per part del 

president, segons la potestat que té segons els estatuts d’exercir, en cas 

d’urgència, i donar-ne compte al consell de govern en la primera reunió que 

celebri, les facultats de realitzar tota mena d’accions, excepcions, recursos i 

reclamacions judicials i administratives en defensa dels drets i els interessos del 

Consorci. La intervenció va considerar aquesta mesura adequada i va acceptar 

el tancament donant per regularitzada la situació. El certificat d’excepcionalitat 

i el tancament de comptes el tenen vostès a la carpeta. L’any 2017 s’ha resolt 

de la mateixa manera; al no realitzar-se cap reunió més del consell de govern 

després de la del 7 d’abril de 2017. Des de la direcció es var formular el 

tancament de l’exercici i el president va aprovar-les de manera excepcional. 

Tenen la documentació a la carpeta. Com he comentat el procediment ha estat 

al mateix per als dos exercicis i avui donem comptes al consell de govern al ser 

la primera reunió que se celebra des de la de l’any 2017. 

Ha quedat pendent l’auditoria dels comptes atès que, d’acord amb les 

converses amb la Intervenció General de la Generalitat de Catalunya, aquests 

treballs seran realitzada íntegrament per ells. Estem pendents que ens 

comuniquin en quin pla de control inclouen el Consorci. 

Tot i que el pressuposts dels anys 2016 i 2017 eren de 326.000 euros, el fet de 

que el Consorci no comptés amb els recursos per a poder realitzar totes les 

funcions que determinen els estatuts va fer que, finalment les transferències 

del DEMC fossin de 120.000 euros per a cada exercici.  

 

 

Clou la sessió el president del Consorci, s’acomiada de tots els presents i 

s’aixeca la sessió a les 12:45 hores. 

      
        Amb el vist-i-plau  
Secretari       President del Consorci 
  
 
 
 
 
Robert Ramos Sempere     Fabian Mohedano i Morales 
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